
PROTO KÓ Ł  nrXXXIV/2017 
z posiedzenia Komisji Rady Gminy Świdwin 

z dnia 17 sierpnia 2017 r. 

Stanradnych....................................................15 
Obecnych na posiedzeniu 	 9 

Lista obecno ści stanowi załącznik do protoko łu. 
Posiedzenie Komisji rozpoczęło się  o godz. 10.00. Otworzy ła je Wiceprzewodnicz ąca Rady Gminy 
Pani Dorota Rakowska, która powita ła członków Komisji oraz zaproszonych go ści. 

W posiedzeniu komisji udzia ł  wzię li: 
- Pani Joanna Anglisz-Myszka - Zast ępca Wójta Gminy Swidwin 
- Pani Halina Czajkowska - Sekretarz Gminy Swidwin 
- Pani Renata Kami ńska - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Pani Dorota Adamiak - Kierownik Ref. O światy, Promocji i Pozyskiwania Srod. Fin. UG Swidwin 
- Pan Sebastian Basiejko - Kierownik Referatu Kultury, Sportu i Zdrowia UG Swidwin 
- Pani Anna Pietryka - Kierownik Referatu Rolnego, Ochr. Srod. i Gosp. Komunalnej UG Swidwin 

Porządek posiedzenia: 
1. Publiczny transport zbiorowy. 
2. Omówienie projektów uchwa ł  na XXXVI/2017 Sesj ę  Rady Gminy Swidwin. 
3. Sprawy bieżące. 
4. Wolne wnioski. 

Ad 1. Publiczny transport zbiorowy 

Wiceprzewodnicz ąca Rady Pani Dorota Rakowska poprosiła o zabranie głosu Pana Sebastiana 
Basiejko Kierownika Referatu Kultury, Sportu i Zdrowia UG Swidwin. 

Pan Sebastian Basiejko powiedział , że na dzień  dzisiejszy oprócz op łaty, którą  gmina musi wnieść  
na rzecz Zwi ązku to nie ma ustalonych konkretnych terminów, od których b ędzie obowiązywała 
ustawa. Prawdopodobnie ustawa ma obowi ązywać  od 2019 r. W zwi ązku z tym, gdy nie b ędzie 
obowiązku ustawowego, to co obecnie obowi ązuje będzie funkcjonowało po staremu. Jedyne co 
będzie opracowane to plan transportu. W tym celu Gmina Swidwin z łożyła zapotrzebowanie i plan, 
w którym uj ęła wszystkie kursy autobusów tak, by spi ąć  wszystkie miejscowo ści w godzinach 
porannych uwzgl ędniając dojazd mieszkańców do pracy na godzin ę  7.00 oraz dojazd uczniów do 
szkół  średnich, jak również  odwóz mieszkańców po pracy i uczniów po szkole. To s ą  tylko życzenia. 
Dlatego, że operator czyli zwi ązek powiatowo-gminny w ramach swoich kompetencji, po 
opracowaniu planu transportu, b ędzie wyłaniał  na podstawie przetargów wykonawców na 
poszczególne kursy. Jednak nie ma szans, by wy łonić  wykonawcę , który pokryje koszty transportu 
według przedstawionych życzeń, dlatego że jedne kursy są  dochodowe, a inne s ą  nierentowne. 
Gmina w pi śmie z dnia 16.03.2017 r. uj ęła wszystkie miejscowo ści i wszystkie godziny. To jest 
nierealne, a realne by łoby wówczas, gdy gmina pokryje koszty. To Rada b ędzie decydować  o tym, na 
ile gminę  stać  i ile dopłaci. Natomiast wy łoniony wykonawca stwierdzi za ile jest w stanie to zrobi ć . 
Wtedy uwzgl ędniaj ąc to, czy gminę  na to stać  czy nie, dane miejscowo ści będą  spięte planem 
transportu z centraln ą  miejscowo ścią, czyli Swidwinem. Tak naprawdę  jest to po raz kolejny rzucone 



na barki samorz ądu i są  to koszty samorządu. Na działalność  operatora czyli Związku powiatowo-
gminnego każda z gmin musi zap łacić  składkę , gdyż  nie ma innych środków finansowych jak tylko 
składka członków stowarzyszenia. Projekt uchwa ły, który dzisiaj będzie prezentowany okre ś la 
wysokość  składki rocznej na utrzymanie biura, pracownika, ksi ęgowej. To operator b ędzie zajmował  
się  wyłonieniem przetargu oraz opiniowaniem planów transportu. B ędzie opiniował  plany, na 
podstawie których wyłoniony wykonawca będzie zwracał  się  do urzędu marszałkowskiego o zwrot 
kosztów czy dofinansowanie na poszczególne linie. Zwi ązek powiatowo-gminny to jest tylko i 
wyłącznie firma, która b ędzie nadzorowa ła i odpowiadała za część  merytoryczną  transportu. 
Natomiast to dana rada gminy, czy gmina b ędzie decydować  na ile j ą  stać  i jakie miejscowo ści chce 
mieć  spięte planem transportu. Na dzie ń  dzisiejszy rady gmin maj ą  podj ąć  uchwały o składce. Ta 
składka została przyj ęta przez radę  stowarzyszenia na poziomie 1,00 z ł  od mieszkańca. Wysoko ść  
1,00 zł  wynika z przeliczenia ilo ści mieszkańców powiatu świdwińskiego, co daje kwot ę  ok. 35 tys. 
A. Jest to składka, która ma wystarczy ć  na utrzymanie biura, jednak w przysz łości może okazać  się  
niewystarczaj ąca. W ramach tej sk ładki operator, czyli zwi ązek, przygotuje plan transportu, który 
zgodnie z ustawą  mial być  gotowy do końca tego roku, natomiast na dzie ń  dzisiejszy zostało to 
przesuni ęte w czasie. Ciągle trwaj ą  prace nad ustawą  i nie jest ona do ko ńca gotowa. Pierwszy zarys 
ustawy całkowicie dyskryminowa ł  małe firmy, a tylko duże firmy mogły wygrać  przetarg na 
poziomie danego powiatu i świadczyć  usługi. Obecnie mo żna to dzielić , nie tylko na jednego 
wykonawc ę . To z przetargu wyjdzie, kto b ędzie wykonywał  usługi i za jakie pieni ądze. To wiąże się  
z dopłatami, jakie dany samorz ąd poniesie lub będzie chciał  ponieść . 

Pani Iwona Piotrowicz stwierdzi ła, że mówi się  o tym, że to wola samorządu, że jak to będzie 
wyglądało zależy od gminy i od radnych. Zapytała, jaka jest sytuacja transportu do Swidwina w 
gminie oraz o jakim problemie który należy rozwiązać  toczy si ę  rozmowa? 

Pan Sebastian Basiejko powiedział , że na dzień  dzisiejszy nie ma obowi ązuj ącej ustawy. 

Pani Iwona Piotrowicz zauważyła, że nie pytała o ustawę  tylko o transport dzieci i m łodzieży do 
szkoły. 

Pan Sebastian Basiejko powiedział , że jeżeli mówi się  o przepisach obowi ązuj ących to operator 
czyli związek powiatowo-gminny nie zarz ądza i nie ustali ł  jeszcze zasad funkcjonowania transportu 
publicznego. A więc funkcjonuje on w oparciu o stare przepisy. Czyli je ś li chodzi o transport dzieci 
do szkó ł  podstawowych to jest zadanie własne gminy, a je żeli chodzi o młodzież  dojeżdżającą  do 
szkó ł  średnich, to nie wiadomo czyje to jest zadanie. To nie jest zadanie powiatu i on nie musi 
zabezpieczać  dowozu młodzieży do szkół  średnich. 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Dorota Rakowska zapytała, od kiedy gmina ma p łacić  składkę? 

Pan Sebastian Basiejko powiedział , że składka będzie obowiązywała od tego roku i b ędzie 
opracowany plan transportu. Stwierdzi ł , że Rada Gminy przystąpiła do związku, gdzie każda gmina 
mogła zdecydować  czy przystępuje, czy nie. Większość  gmin zdecydowa ła, że operatorem na terenie 
powiatu świdwińskiego ma być  związek powiatowo-gminny. Natomiast, żeby związek mógł  
funkcjonować  to musi mieć  na to środki. Związek może zlecić  firmie zewnętrznej opracowanie planu 
transportu za ok. 3 5-40 tys. zł  lub zrobić  to pracownikiem zatrudnionym przez zwi ązek. Zarząd 
związku zdecydował , że w związku z tym iż  na dzień  dzisiejszy nie s ą  okre ślone sztywne ramy 
czasowe na opracowanie planu, taniej b ędzie zrobi ć  to własnym pracownikiem, niż  zlecać  firmie 
zewnętrznej. Obecnie nie ma tam nikogo, ale planowane jest, że od 1.1 0.br. zostanie zatrudniony 
pracownik, który do końca roku zajmie si ę  opracowaniem planu transportu uwzgl ędniaj ąc wszelkie 
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uwagi poszczególnych samorz ądów. Gdyby Gmina Świdwin sama chciała zorganizować  transport 
publiczny zgodnie z potrzebami, to nie by łoby j ą  na to stać . Natomiast łącząc poszczególne 
miejscowości można opracować  taki plan, który b ędzie tańszy i łatwiej będzie wyłonić  wykonawcę . 

Pani Renata Kamińska powiedziała, że ustawa o transporcie lokalnym i transporcie zbiorowym 
funkcjonuje od 2010 r. W niej jest wyra źnie napisane, że obowiązkiem gminy jest zapewnienie 
transportu lokalnego. Gmina przyst ępując do związku powiatowo-gminnego wiedzia ła, że gdyby 
chciała to zadanie wykonać  sama to by łyby to wielkie koszty, dlatego powsta ł  pomysł  stworzenia 
związku. 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że rozumie to doskonale tylko ma w ątpliwo ści, czy glos 
mieszkańców będzie brany pod uwag ę? Dodała, że w ubiegłym roku od wrze śnia mieszkanka 
Niemierzyna przychodzi ła do gminy i by ła odsyłana do starostwa po to, by zapyta ć  jaka jest 
możliwość  żeby jej dziecko nie musia ło o godzinie 7.00 wsiada ć  do autobusu i jechać  przez Rąbino 
do szkoły średniej w Swidwinie, tylko żeby transport by ł  tak przemy ś lany że jeżeli droga z 
Niemierzyna do Swidwina wynosi 10 minut, to nie musi jecha ć  godzinę . 

Pan Sebastian Basiejko powiedział , że nigdy nie da si ę  tak zorganizowa ć  transportu, by każdy 
mieszkaniec jechał  10 minut do miasta. Podał  przykład, gdzie dziecko niepe łnosprawne wsiada o 
godz. 6.40 do busa i jedzie 1,5 godziny do szko ły. 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że właśnie dlatego chciałaby zapoznać  się  z planem. Dodała, 
że skoro gmina podała do starostwa propozycj ę  planu transportu na terenie gminy, na podstawie 
którego osoba zatrudniona w zwi ązku powiatowo-gminnym będzie opracowywała plan transportu 
dla wszystkich gmin skupionych w zwi ązku, to chcia łaby wiedzieć  jaki jest plan transportu dla 
gminy Swidwin. 

Pan Sebastian Basiejko powiedział , że zaszło nieporozumienie, bo nie ma planu transportu. 
Wyjaśni ł , że 8.03.br. Pan Miros ław Pierz Przewodnicz ący Związku przes łał  pismo do urzędu gminy 
z pro śbą  o wskazanie kursu autobusów, którymi prowadzone s ą  przewozy uczniów zamieszka łych na 
terenie gminy i proponowane inne przewozy o charakterze publicznym. W odpowiedzi gmina 
wysłała pismo uwzględniaj ąc wszystkie miejscowo ści na terenie gminy z transportem w godzinach 
porannych i popo łudniowych. 

Pani Iwona Piotrowicz zapytała, czy z Niemierzyna kto ś  dojedzie na 7.00 do Świdwina? 

Pan Sebastian Basiejko powiedział , że to jest tylko propozycja gminy do planu. Ka żda gmina 
podała takie same propozycje. 

Pani Iwona Piotrowicz zapytała, czy może zobaczyć  ten projekt? 

Pan Sebastian Basiejko odpowiedział , że tak, bo nie jest on tajemnicą . Dodał , że w odpowiedzi na 
przekazane przez gminy propozycje, Zarz ąd związku stwierdzi ł , że jest to nierealne, by co ś  takiego 
stworzyć  z uwagi na wielkie koszty. W zwi ązku z tym, na etapie opracowania planu, po dokonaniu 
opłaty składki i zatrudnieniu pracownika przez Zwi ązek, Zarząd znowu prześle pismo o 
przeanalizowanie przez samorz ądy wcze śniejszych propozycji i uwzględnienie realnych możliwości 
dowozu dzieci i doros łych do Swidwina. 
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Pani Iwona Piotrowicz zapytała, kto reprezentuje gmin ę  i w jaki sposób będą  zbierane te 
informacje? 

Pan Sebastian Basiejko odpowiedział , że zgodnie z uchwałą  Rady Gminy on jest reprezentantem 
gminy. 

Pani Iwona Piotrowicz zapytała, jak to dalej będzie funkcjonować? 

Pan Sebastian Basiejko odpowiedział , że on jako przedstawiciel b ędzie spotykał  się  z radnymi i 
będą  o tym rozmawia ć . Gdy będzie wstępny zarys planu, to każda gmina będzie mogła wydać  na ten 
temat swoj ą  opinię . Radni zapoznaj ą  się  z propozycj ą, z którą  będą  wiązały się  koszty. 

Pani Iwona Piotrowicz stwierdzi ła, że nie wiadomo o jakich kosztach jest mowa. 

Pan Sebastian Basiejko powiedział , że na razie jedyne finanse o których mowa, to podj ęcie 
uchwały rady gminy o sk ładce na działalność  stowarzyszenia w wysoko ści 1 zł  od mieszkańca. Za te 
pieniądze operator opracuje plan transportu. 

Pani Iwona Piotrowicz zapytała, do kiedy ma być  opracowany plan transportu? 

Pan Sebastian Basiejko odpowiedział , że wymóg ustawowy by ł  do końca bieżącego roku, ale 
zostało to wydłużone, bez podania sztywnego terminu. Natomiast na zarz ądzie ustalono, by 
sporządzić  plan transportu do ko ńca tego roku kalendarzowego. 

Pani Iwona Piotrowicz stwierdzi ła, że chyba wszystkim zale ży na tym, bo transport nie może 
czekać  trzy lata, bo tak ustawa wymaga. Doda ła, że co roku dochodzą  osoby młode, które dojeżdżaj ą  
do szkół  średnich. 

Pan Sebastian Basiejko powiedział , że problem polega na tym, że ustawa zosta ła wstępnie 
opracowana przez poprzedni rz ąd, a nie bardzo jest akceptowana przez aktualny. Prace nad ni ą  
trwaj ą  już  drugi rok i nadal nie jest gotowa. W zwi ązku z tym dopóki nie będzie obowiązuj ącej 
ostatecznej wersji ustawy do wykonania, to żaden samorząd do tego nie przystąpi. Sytuacja w gminie 
Swidwin jest trudna z uwagi na wyst ępujący problem, że w przypadku nierentownych linii, przy 
braku dop łat, nikt nie chce tam jeździć . 

Pani Iwona Piotrowicz zapytała, czy można ustalić  jaki to będzie koszt? 

Pan Sebastian Basiejko odpowiedział , że koszt wyjdzie z przetargu. 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że nie wiadomo jaki to będzie koszt. Ńatomiast chodzi o to, by 
doj ść  do jaki ś  porozumień , kompromisów, zobaczyć  jaka jest sytuacja mieszkaniowa, kto pracuje w 
mieście, kto nie pracuje. Nale ży rozpoznać  sytuacje w miejscowo ściach, a nie robi ć  zapotrzebowanie 
na „chybi ł  trafi ł". 

Wiceprzewodnicz ąca Rady Pani Dorota Rakowska stwierdzi ła, że o szczegó łach radni b ędą  
rozmawiać , gdy zacznie si ę  co ś  dziać  w tej sprawie. 

Pan Sebastian Basiejko powiedział , że gdy będzie opracowany ju ż  konkretny plan transportu to 
będą  kolejne spotkania z radnymi, a wtedy ewentualnie mo żna się  spotkać  w miejscowo ściach. 
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Dodał , że nie widzi przeszkód by poszczególne rady so łeckie wypowiedziały się  na temat tego jakie 
jest zainteresowanie na poszczególnych liniach. Natomiast na dzie ń  dzisiejszy nie ma sensu si ę  
spotykać , bo nie wiadomo jaka jest sytuacja. Jedyne co wiadomo to to, że gmina musi podj ąć  
jakiekolwiek kroki związane z tym, żeby formalnie stowarzyszenie ruszy ło, czy miało na to środki 
finansowe. 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że chciałaby w jaki ś  sposób rozliczać  stowarzyszenie z tego, 
co robi, z ich pracy. 

Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwa ły w sprawie wysokości składki cz łonkowskiej 
na rzecz Związku Powiatowo-Gminnego Powiatu Swidwi ńskiego. Wyjaśnił , że kwota 1,00 zł  od 
mieszkańca, wynika z tego że są  to realne koszty utrzymania zwi ązku. 

Pani Iwona Piotrowicz zapytała, czy inne gminy podj ęły już  tę  uchwałę? 

Pan Sebastian Basiejko odpowiedział , że nie zna reakcji innych samorz ądów, czy podejmą  tę  
uchwałę . 

Pani Iwona Piotrowicz zaproponowała, by zorganizować  spotkanie radnych gminy z zarządem 
związku powiatowo-gminnego. 

Pani Renata Kamińska stwierdzi ła, że jeżeli gminy podejmą  uchwały, wtedy wp łyną  składki 
związek podejmie dalsze kroki, bo b ędą  wiedzieli ile maj ą  pieniędzy i kogo mogą  zatrudni ć . 

Pan Sebastian Basiejko powiedział , że są  dwie drogi, albo można zleci ć  wykonanie planu 
transportu firmie zewn ętrznej lub zrobi ć  to własnym pracownikiem. Je żeli radni uważaj ą, ze 
potrzebne są  negocjacje w szerszym gronie, to si ę  z tym zgadza. Doda ł , że nie chce reprezentowa ć  
tamtej strony, bo jego zadaniem jest reprezentowanie interesu gminy Swidwin. W zwi ązku z tym, 
zgadza się , by takie spotkanie zorganizowa ć , zaprosić  Pana Mirosława Pierza na komisj ę  i 
zdecydować  czy taką  uchwałę  Rada podejmie, czy nie. 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Dorota Rakowska stwierdzi ła, że w związku z wieloma 
pytaniami i niejasno ściami dotyczącymi tematu transportu, nale żałoby zorganizować  spotkanie z 
zarządem związku na następnej komisji łączonej, a projekt uchwa ły przełożyć  na następną  sesj ę . 

Ad 2. Omówienie projektów uchwal na XXXVI/2017 Sesj ę  Rady Gminy Świdwin 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Dorota Rakowska poprosiła Panią  Halinę  Czaj kowską  
Sekretarz Gminy o przedstawienie projektów uchwa ł . 

Pani Halina Czajkowska przedstawi ła następuj ące projekty uchwa ł : 

- uchwa ła w sprawie powo łania Gminnej Komisji do spraw Referendum w Świdwinie 

Pani Halina Czajkowska wyjaśniła, że w skład komisji będzie wchodziło 3 przedstawicieli 
inicjatora referendum oraz 3 przedstawicieli Wójta. Musz ą  to być  osoby z terenu gminy Swidwin, 
wpisane do rejestru wyborców. 

- uchwa ła w sprawie wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści 



Pani Anna Pietryka wyjaśniła, że budynek jest własnością  Polskich Kolei Państwowych które 
zwróci ły się  pismem z dnia 12.07.2017 r. o nieodp łatne przej ęcie tej nieruchomo ści. Lokal jest 
po łożony na parterze budynku dwulokalowego. 

Pan Piotr Sieradzki zapytał , czy w budynku lokatorzy maj ą  własne ogrzewanie? 

Pani Anna Pietryka odpowiedziała, że ogrzewanie jest eta żowe. Lokator z góry kupi ł  lokal na 
własność . Najemca z do łu nie ma zad łużenia, płaci czynsz. Doda ła, że do mieszkania nie wesz ła, ale 
lokator z góry, który remontowa ł  to mieszkanie poinformował , że jest tam terakota i glazura, a 
mieszkanie nie wymaga remontu. Dochód z najmu tego lokalu wyniós łby ok. 1000 zł  rocznie. 

Pani Maria Siminiecka zapytała, po ilu latach jest możliwość  sprzedania lokalu? 

Pani Anna Pietryka odpowiedziała, że nie wie. Dodała, że w przypadku przejmowania lokali od 
ANR to przez 10 lat gmina nie mo że ich sprzedać . 

Pani Iwona Piotrowicz zapytała, czy ten budynek jest do remontu, czy wymaga jaki ś  napraw i 
dlaczego PKP chce si ę  go pozbyć? 

Pani Anna Pietryka odpowiedziała, że na mocy ustawy o komercjalizacji i restrukturyzacji PKP 
wyzbywa się  nieruchomo ści. 

Pan Mieczys ław Rogulski zauważył , że gmina będzie musiała utrzymywać  nieruchomość , gdy 
przejdzie ona na jej w łasność , a lokator b ędzie mógł  domagać  się  remontu. Dodał , że gmina sama 
chce się  pozbywać  takich nieruchomo ści, których jest w łaścicielem, wi ęc nie ma sensu przejmowa ć  
tej. 

- uchwa ła w sprawie zbycia nieruchomo ści na rzecz użytkownika wieczystego 

Pani Iwona Piotrowicz zapytała na jakich zasadach i za jak ą  kwotę  to kupią? 

Pani Anna Pietryka odpowiedziała, że cena sprzedaży nieruchomo ści została ustalona na kwot ę  
11tys. É. Na poczet ceny sprzeda ży użytkownikowi wieczystemu zaliczona zosta ła kwota 7.100 z ł , 
co stanowi równowarto ść  prawa użytkowania wieczystego. 

- uchwa ła zmieniająca uchwałę  w sprawie określenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 
szkó ł, przedszkoli oraz innych form wychowania przedszkolnego na terenie Gminy Swidwin 
zakładanych i prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne inne niż  Gmina Swidwin, oraz 
trybu i zakresu kontroli prawid łowości ich wykorzystania 

Pani Iwona Piotrowicz zapytała, w oparciu o co zosta ł  napisany ten projekt uchwa ły? 

Pani Dorota Adamiak odpowiedziała, że w oparciu o obowi ązuj ącą  ustawę  o systemie o światy. 
Uchwała została zmieniona w grudniu 2016 r. gdy ż  zmieni ły się  zapisy ustawy. Wcze śniej pobierano 
informacj ę  o wskaźnikach z przedszkoli publicznych miasta Swidwin, a po 1.01.2017 r. by ł  
obowiązek pobierania informacji z gmin o podobnej wielko ści i podobnej liczbie mieszkańców. 
Dlatego informacj ę  o wskaźnikach pobrano z miejscowo ści Swieszyno. Obecnie w zwi ązku z 
upływem okresu obowiązywania uchwały należało przygotować  nową . Wobec tego, że gmina 
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Świeszyno podwyższyła kwotę  dotacji, odszukano gmin ę  w której wskaźniki byłyby zbliżone do 
poziomu dotychczas obowiązuj ącego. Tą  gmina jest Gmina Biesiekierz. 

Wiceprzewodnicz ąca Rady Pani Dorota Rakowska poprosi ła Panią  Renatę  Kamińską  Skarbnik 
Gminy o przedstawienie projektu uchwa ły. 

Pani Renata Kami ńska przedstawi ła projekt uchwały: 

- uchwa ła w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2017 

Pani Renata Kamińska wyjaśni ła, że został  złożony wniosek do WFOŚ , była możliwość  
skorzystania przez gmin ę  z dofinansowania w wysoko ści 50150. Otrzymano informacj ę , że wniosek 
przeszed ł  i stąd te zmiany. 

Ad 3. Sprawy bieżące 

Spraw bieżących nie zg łoszono. 

Ad 4. Wolne wnioski 

Pani Maria Siminiecka poinformowała Zastępcę  Wójta, że zgłosiła do Pana Jaros ława Sawickiego 
sprawę , że firma która jaki ś  czas temu wymienia ła słupy w Bierzwnicy zostawi ła na małym boisku 
dwa stare s łupy, które zaros ły już  zielskiem. Poprosi ła o interwencj ę , żeby je zabrano. 

Pan Piotr Sieradzki zapytał , czy była już  firma od konserwacji placów zabaw, bo dosy ć  długo nie 
było w tym roku przegl ądu tych placów? 

Pani Agnieszka Tokarska stwierdzi ła, że ta sama firma przyje żdżaj ąc na przeglądy placów w 
gminie miała przywieźć  do so łectwa Oparzno dwa sprz ęty na plac zabaw. Deklarowali, że zrobią  to 
do końca czerwca br., potem prze łożyli termin na 15 sierpnia, ale si ę  nie pojawili. 

Pan Piotr Sieradzki dodał , że rozmawiał  z Panem Jaros ławem Sawickim, który poinformowa ł , że 
firma miała być  wczoraj. 

Pani Maria Siminiecka wtrąciła, że słyszała iż  firma ma się  pojawić  w dniu dzisiejszym. 

Pani Joanna Anglisz-Myszka powiedziała, że wyjaśni sprawę  przeglądu placów zabaw. 

Pan Henryk Mich zapytał, czy odby ł  się  już  przetarg na mieszkanie w o środku zdrowia w 
Rusinowie? 

Pani Anna Pietryka odpowiedziała, że przetarg jest przygotowywany, a przewidywany termin 
przetargu to 28.09.br. Doda ła, że zgodnie z ustawą  publikacja tego przetargu musi by ć  wywieszona 
przez 30 dni. 

Pani Maria Siminiecka zapytała, czy jakie ś  działania zostały podj ęte w sprawie budynku po szkole 
w Rusinowie? 
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Pani Joanna Anglisz-Myszka odpowiedziała, że gmina jest na etapie negocjowania formy 
użyczenia dla potencjalnego nabywcy. Je żeli już  będzie jasność  w tym temacie, informacje zostan ą  
przekazane radnym. Doda ła, że podmiotem zainteresowanym jest Towarzystwo Pomocy św. Brata 
Alberta Oddział  Koszalin. Obecnie dopinane s ą  szczegó ły odnośnie formy umowy, ewentualnych 
możliwo ści wspó łpracy gminy z tym podmiotem. 

Pan Henryk Mich zapytał  się , czy to będzie w formie użyczenia? 

Pani Joanna Anglisz-Myszka odpowiedzia ła, że jeszcze nie ustalono. Stwierdzi ła, że firma która 
będzie inwestowała w ten obiekt musi ponie ść  spore koszty, żeby doprowadzi ć  go do stanu 
używalno ści. Jeżeli miałby to być  obiekt z przeznaczeniem do ca łodobowego pobytu osób, to s ą  
wymagane spore nakłady m.in. na instalacj ę  elektryczną  i grzewczą. Zastępca dodała, że 
zobowiązanie przedstawiciela Towarzystwa jest takie, że w pierwszej kolejno ści chce zatrudnia ć  
lokalnych mieszkańców. Jeżeli to będzie o środek, który b ędzie wymagał  jakiś  konkretnych 
kwalifikacji od personelu, to musi tak by ć , ale personel ni ższego rzędu, jak najbardziej. 

Pani Agnieszka Tokarska zapytała, czy na ci ągnik którym obecnie dysponuje GZGK b ędzie 
ogłoszony przetarg? 

Pani Joanna Anglisz-Myszka odpowiedzia ła, że nie zna planów dotyczących obecnego sprz ętu, ale 
myś li że zostanie on na stanie jako zapasowy. 

Pani Iwona Piotrowicz poruszyła sprawę  rewitalizacji i projektów. Powiedzia ła, że tam jest napi ęty 
termin. Zapytała, co si ę  w tej sprawie robi? 

Pani Joanna Anglisz-Myszka odpowiedzia ła, że w dniu wczorajszym razem z Wójtem byli na 
spotkaniu w Fundacji i są  na etapie doprecyzowania inwestycji, które zostan ą  wpisane w fiszkę , czyli 
wskazanie konkretnie co w ramach tych 4 mln z ł  zostanie uj ęte. Na pewno będzie wpisana sie ć  
kanalizacyjna w Przybys ławiu, której szacowana warto ść  wynosi ponad 1 mln z ł . Dodała, że nabór 
wniosków będzie w terminie listopad-grudzień  br., a do końca sierpnia trzeba przygotowa ć  fiszkę . 

Pani Iwona Piotrowicz zapytała, kiedy te informacje b ędą  opublikowane? 

Pani Joanna Anglisz-Myszka odpowiedzia ła, że fiszka, która jest przygotowywana jest w wersji 
roboczej, nast ępnie zostanie ona wysłana do Fundacji, a Fundacja b ędzie to dalej opracowywać . 
Doprecyzowana zostanie te ż  kwestia, czy drogi wchodz ą  w rewitalizacj ę . Jeżeli wykaz zostanie 
przygotowany to radni zostan ą  o tym poinformowani. 

Pani Iwona Piotrowicz zapytała czy zosta ła podj ęta wspó łpraca ze stowarzyszeniem, bo projekt 
trzeba robi ć  w partnerstwie? 

Pani Joanna Anglisz-Myszka odpowiedzia ła, że nie koniecznie trzeba, ale s ą  za to dodatkowe 
punkty. Dodała, że pewne rzeczy s ą  zagwarantowane, bo pula środków jest tak duża i do naboru 
który się  teraz odbywa, żadna gmina nie jest przygotowana, wi ęc te środki prawdopodobnie zostan ą  
przesunięte na grudzień . Jeżeli chodzi o wspó łpracę  ze stowarzyszeniem, to pojawi ła się  pewna 
koncepcja, ale trudno ścią  jest to, że gdy gmina będzie chciała wykazywać  i wykonywać  jakieś  
inwestycje musi wskaza ć  konkretne działki, na których będzie je wykonywała. Jednocze śnie musi 
wykazać  się  tytułem prawnym do danego gruntu. Tu pojawia si ę  problem z działkami, które są  w 
trakcie procedury przej ęcia od Agencji, która trwa miesi ącami. Pojawi ła się  koncepcja Bystrzynki i 

8 



pomostu nad jeziorem, ale w tym przypadku trzeba weryfikowa ć  prawa własno ści gruntu. Wszystko 
jest jeszcze otwartą  kwestią . 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że rewitalizacja daje możliwość  otrzymania dofinansowania w 
wysoko ści 90% kwoty inwestycji „z góry", czyli nie trzeba najpierw p łacić , a potem dopiero 
wydawać . Stwierdzi ła, że chciałaby, żeby radni byli informowani na bieżąco o postępach prac. 

Na tym porządek obrad zosta ł  wyczerpany. 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Dorota Rakowska ogłosiła posiedzenie komisji za zako ńczone. 

Z14 
Dorota 	owska 

Protokołowała: 

Izabela Cwojska 


